

COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, September 27, 2019 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

H. Ali-Hassan
M. Audette
D. Berbecel
C. Campbell
C. Coates
B. Connell
I. Djordjevic
A. Dossou-Yovo
F. Garon
L. Hébert (Chair)
V. Hildebrand
J. Kowal
A. Karoui
S. Kirschbaum
A. Klimkiewicz
J. Kowal

E. Laxer
M.-E. Lebel
E. Light
W. Maas
M. Macaulay
N.-G. Martineau
J. Michaud
J M Montsion
A. Nenashev
S. Paradis
B. Price
J. Rivest
I. Roberge
S. Rosienski-Pellerin
M. Roy
D. Scheffel-Dunand

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 27 septembre 2019 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

A. Bargain
S. Dreher
V. Florentin
M. Palamarek
L. Bartlett
P. Muñoz
M. Buttigieg
E. Jeffries
M. Joseph
M. Kajo
A. Kraljević
P. Mahanta
K. Martinez
J. Patel
N. Sood
D. Vasquez

1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:35 p.m.

In the opening, the [statement of Acknowledgement of Traditional Land](#) was read.

L. Hébert welcomed members, specially the newly appointed Faculty, 2 staff members, 4 contract Faculty and students to this year's first regular meeting of Council. She then reminded members of the rules about speaking in Council and thanked them for their cooperation. She also noted the absence of some members due to their participation in the Climate Day of Action activities and applauded them for doing so.

1. Remarques de la présidente

La séance commence à 13 h 35.

En guise d'introduction, la [déclaration de reconnaissance des territoires traditionnels](#) est lue.

L. Hébert souhaite la bienvenue aux membres, en particulier aux nouveaux professeurs, aux deux membres du personnel, aux 4 professeurs à contrat et aux étudiants à cette première séance de l'année, et les remercie de leur présence. Elle rappelle aux membres les règles concernant le droit de parole et les remercie pour leur coopération. Elle note aussi l'absence de certains membres en raison de leur participation aux activités de la journée d'action pour le climat et les félicite de leur engagement.

L. Hébert then presented a document with a breakdown of the number of individuals needed to run Council and its Standing and Ad Hoc Committees. Some members are also very actively engaged in the administration of their respective departments/programmes as well as on Senate and some associated Committees. Glendon needs to be represented specially on “Designated” Committees on Senate, such as the Executive Committee, APPRC and the Sub-Committee on Honorary Degrees & Ceremonials. She took the opportunity to thank all those who have been diligently serving and urged many more to be more proactive and get involved.

L. Hébert présente ensuite un document indiquant le nombre de personnes nécessaires à la gestion du Conseil et de ses comités permanents et ad hoc. Certaines personnes participent aussi très activement à l’administration de leurs départements/programme ainsi qu’au Sénat et à certains comités associés. Glendon doit être représenté spécialement au sein des comités désignés du sénat tel que le « Executive Committee, APPRC et le Sub-Committee on Honorary Degrees & Ceremonials ». Elle profite de l’occasion pour remercier tous ceux qui y participent et demande aux autres de s’impliquer.

2. Minutes of the previous meeting

▪ April 26, 2019

The [minutes](#) were **approved**.

2. Procès-verbal de la séance précédente

▪ 26 avril 2019

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. Matters arising from the minutes

As a follow-up on the Curriculum Submissions from ILST which were referred back to the Department, C. Coates noted that since they had already been approved by last year’s Curriculum Committee, the current Curriculum Committee received them for information and will be presenting them for Council’s approval as long as the issue raised has been resolved. L. Hébert gave some background information on the issue, and S. Kirschbaum confirmed that there had been consultation within the ILST Department and that the courses had been approved by members who were in attendance. And since this matter has been resolved, the submissions will be moved for approval under the Curriculum Committee Report.

3. Questions dérivant du procès-verbal

En guise de suivi concernant les propositions des études internationales renvoyées au département, C. Coates note que, puisqu’elles avaient déjà été approuvées par le Comité des programmes l’année dernière, le comité actuel les a reçues pour information et les présentera pour approbation du Conseil en autant que la question soulevée a été résolue. L. Hébert donne quelques informations sur la question et S. Kirschbaum confirme qu’il y a eu des consultations au sein du département et que les cours ont été approuvés par les membres qui étaient présents. Et puisque cette question a été résolue, les soumissions seront soumises pour approbation sous la rubrique du rapport du Comité des programmes.

4. Inquiries and Communications

There were none.

4. Communications et questions diverses

Il n’y en a aucune.

5. Co-Interim Principals' Remarks

I. Roberge mentioned the following:

- His 3 main objectives as co-Interim Principal, namely (1) to continue to build and strengthen the Community, (2) administrative restructuring and (3) strengthening of our academic programs.
- Experiential Education – [G21](#)

D. Scheffel-Dunand mentioned the following:

- Necessity to enhance Glendon's visibility locally and globally to increase recruitment and retention - Development of a strategy to better track mobility of students between Keele and Glendon, between Colleges and Glendon and of mature students.
- On track: Framework engaging Advancement & Alumni Relations and Academic and Student Financial Services to fund scholarships for Glendon initiatives in Global Community Engagement, Internationalization of curriculum, Experiential and Inquiry-based Learning (G21).
- Research at Glendon – support for researchers and visibility of their work via media such as CBC and L'Express this Fall and Winter 2020.
- Graduate Studies – Decentralization process in 2019-20 regarding governance and academic planning.

6. Reports from Standing Committees

(a) CASTL

E. Laxer presented the following submission and it was **approved**.

- [Degree requirement for Mathematics](#)

5. Remarques des coprincipaux par intérim

I. Roberge mentionne les points suivants :

- Ses 3 objectifs en tant que coprincipal par intérim, notamment (1) continuer à construire et à renforcer la communauté, (2) la restructuration administrative et (3) solidifier notre programmation académique.
- Éducation expérientielle – [G21](#)

D. Scheffel-Dunand mentionne les points suivants :

- Nécessité d'améliorer la visibilité de Glendon au niveau local et international – Développement d'une stratégie pour mieux cerner la mobilité des étudiants entre les deux campus Keele et Glendon, entre les collèges et Glendon et celle des étudiants matures.
- En cours de développement : Cadre de référence impliquant le bureau de l'avancement & des diplômés et les services financiers et académiques pour l'octroi de bourses visant l'engagement communautaire global, l'internationalisation du curriculum, l'apprentissage expérientiel et par le questionnement (G21).
- La recherche à Glendon – soutien aux chercheurs et visibilité de leurs travaux via les médias tels que Radio Canada et L'Express cet automne 2019 et hiver 2020.
- Études supérieures – processus de décentralisation en 2019-20 en terme de gouvernance et de planification académique.

6. Rapports des comités permanents

(a) CNAP

E. Laxer présente la soumission suivante et elle est **approuvée**.

- [Changements aux exigences du programme - mathématiques](#)

(b) Curriculum Committee

C. Coates presented the Curriculum submissions from the International Studies, Mathematics, Sociology, Gender & Women's Studies and Sexuality Studies.

Concerns were raised about the Sociology courses which are being changed from 6.00 credits to 3.00, while maintaining the 6.00 credit version. It was noted that these courses are non-core courses and are intended to give the students more flexibility in their course choices. For the time being, the 6.00 credit courses will remain active.

The following curriculum submissions were then approved:

1. [International Studies](#)
2. [Mathematics](#)
3. [Sociology](#)
4. [Gender and Women Studies](#)
5. [Sexuality Studies](#)

(c) Policy, Planning and Nominating Committee

E. Light gave the [PPNC report](#) for September 2019. Regarding the quorum on Committees, and with reference to the [motion approved on November 23, 2018](#), PPNC moved a motion to extend the current rule to January 31, 2020. The motion was approved.

▪ [Call for Nominations](#)

E. Light presented the slate of candidates for the Council and the remaining vacancies on the Standing Committees.

The following were elected by acclamation:

CASTL: Marc Audette
PPNC: Marie-Élaine Lebel

(b) Comité des programmes

C. Coates présente les soumissions des départements d'Études internationales, de Mathématiques, de Sociologie, d'Études des femmes et de genre, et d'Études sur la sexualité.

Des inquiétudes sont exprimées au sujet des cours de sociologie qui passent de 6.00 crédits à 3.00, mais que les cours de 6.00 crédits existent toujours. On note que ces cours ne sont pas des cours essentiels et visent à donner aux étudiants plus de flexibilité dans leurs choix de cours. Pour le moment, les cours de 6.00 crédits resteront actifs.

Les soumissions suivantes sont ensuite approuvées :

1. [Études internationales](#)
2. [Mathématiques](#)
3. [Sociologie](#)
4. [Études des femmes et de genre](#)
5. [Études sur la sexualité](#)

(c) Comité de direction, planification et mises en candidature

E. Light présente le [rapport du CDPMC](#) pour septembre 2019. En ce qui concerne le quorum au sein des comités, et référence à la motion approuvée le 23 novembre 2018, le CDMPC propose une motion pour prolonger jusqu'au 31 janvier 2020. La motion est approuvée.

▪ [Appel aux candidatures](#)

E. Light présente la liste des candidats au Conseil et aux comités.

Les personnes suivantes sont élues par acclamation :

CNAP : Marc Audette
DPMC : Marie-Élaine Lebel

Contract Faculty: Alban Bargain, Sabine Dreher, Valérie Florentin and Michael Palamarek

Staff: Lesley Bartlett and Patricia Muñoz

Students: Marissa Buttigieg, Kimiko Clark, Victoria Czajka, Sydney Gang, Elizabeth Jeffries, Moboluwajidide Joseph, Magdalena Kajo, Ana Kraljević, Christy Lorenz, Priyakshi Mahanta, Katharine Martinez, Jay Patel, Naima Sood, and Dael Vasquez

Glendon Senator: Audrey Pyée

He also noted that a call for a Glendon representative on the Senate Honorary Degrees & Ceremonials Sub-Committee will be sent out. Also, one more Senator is needed.

- [Report from the Common First Year Sub-Committee \(CFY\)](#)

The report was presented for information. CASTL and PPNC endorsed the report and PPNC is currently working on a motion to create an ad-hoc Committee to develop a Common First Year Program.

7. Other Business

Le Salon Francophone - On behalf of U. Viswanathan, who could not attend Council's meeting, L. Hébert invited members of Council to pay a visit to Le Salon francophone located in YHB111.

8. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:45 p.m.

Professeurs contractuels : Alban Bargain, Sabine Dreher, Valérie Florentin et Michael Palamarek

Personnel administratif : Lesley Bartlett et Patricia Muñoz

Étudiants : Marissa Buttigieg, Kimiko Clark, Victoria Czajka, Sydney Gang, Elizabeth Jeffries, Moboluwajidide Joseph, Magdalena Kajo, Ana Kraljević, Christy Lorenz, Priyakshi Mahanta, Katharine Martinez, Jay Patel, Naima Sood, et Dael Vasquez

Sénateur de Glendon : Audrey Pyée

Il note également qu'une demande de mise en candidature pour un représentant au sein du « Senate Honorary Degrees & Ceremonials Sub-Committee » sera envoyé. On a aussi besoin d'un sénateur.

- [Rapport du sous-comité sur le tronc commun](#)

Le rapport est présenté pour information. Le CNAP et le CDMPC ont approuvé le rapport et le CDMPC travaille actuellement à la rédaction d'une motion visant à créer un comité spécial pour élaborer un programme commun de première année.

7. Questions diverses

Le Salon francophone - au nom de U. Viswanathan, qui n'a pas pu assister à la réunion, L. Hébert invite les membres du Conseil à visiter Le Salon francophone situé dans la salle B111, pavillon York.

8. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h 45.